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Assemblea Ordinària Tardor 
02-12-13 
 
 
Data: dilluns 2 de desembre de 2013. 
Horari: S’inicia en segona convocatòria a les 19:00 i finalitza a les 21:30 hores. 
Lloc: Casa Orlandai 
 
Documentació lliurada: Estatuts, pla d’acció 2014, pressupost 2014. 
 
Assistència: 
 
 
Entitats, famílies i persones amb dret a vot presents: 
 
Rosa M. Artigas (Lobby Europeu de dones), Tito Baraldes (Acafai), Oriol Barba, Jordi 
Bigues, Pilar Brugulat, Berta Clavera, Maria Homs (Esplai MOVI de Sarrià), Jesús Mestre, 
Anna Juhé, Cristina Junyent (Ciència en Societat), Gerard Lillo, Eulàlia Marquès, Enric 
Marsà, Manel Palencia, Xavier Planas, Gerard Sardà, Inés Tanqueiro, Xavier Teis, 
Sandra Tello, Juan Maria Càmara, Mireia Vives, Enric Capdevila (SETEM), Montse 
Martínez (IPI Cooperació), Oriol Solina, Josep Maria Rocamora (Aniarku), Elena Arañó 
(Patchwork), Álvaro Gámiz (Famileando), Laia Robert (ANC), Anna Aguilar. 
 
 
Entitats, famílies i persones amb dret amb vot delegat: 
 
Clara Homs, Pau Farràs. 
 
 
Persones assistents sense dret a vot: 
 
Daniel Arrando, Natàlia Oliete, Sílvia Martínez, Mònica Beneyto, Maria Bascompte, 
Claudia Cruces, Joan Solé, Eduard Rafael, Ana Gras. 
 
 
 
 
 
TOTAL: 41 persones, famílies i entitats (72,5 hores voluntàries) 
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Temes tractats i acords presos 

 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de l’Assemblea anterior 
 
N’Oriol Barba dóna la benvinguda a les persones assistents i explica la dinàmica de 
treball i el sistema de votació que se seguirà. 
 
N’Enric Capdevila repassa els acords presos en la darrera Assemblea de l’associació, 
celebrada el 23 de maig de 2013: 
 

 Aprovació per unanimitat de l’acta de l’Assemblea de l’ACCO de 29 de 
novembre de 2012. 

 Aprovació del tancament econòmic 2012. 

 Ratificació de l’allotjament de noves entitats: el Bastó de Sarrià i Serendipity. 

 Aprovació per unanimitat quotes i noves condicions de socis/es. 

 Comunicació de baixes a la Junta Directiva: Gerard Segura i Mireia Vives. 

 Dinàmica de treball entorn la missió i les finalitats de l’ACCO i el sistema de 
votació en les Assemblees. 

 

A favor En contra Blancs 

32 0 0 

 
S’aprova per unanimitat l’acta de l’assemblea anterior. 
 
 
2. Modificació Estatuts de l’ACCO. 
 
N’Enric Capdevila presenta la modificació dels Estatuts de l’Associació Cultural Casa 
Orlandai. Les modificacions efectuades responen a tres grans motius: 
 

 Adequar la missió i les finalitats de l’Associació a la realitat actual, atès que 
tenim en marxa altres projectes, més enllà de la gestió de la Casa Orlandai. 

 Actualitzar el sistema de votació a partir del debat que vam encetar a la 
darrera Assemblea, de tal manera que els Estatuts reflecteixin la dinàmica de 
votació que venim desenvolupant. 

 Actualitzar determinats aspectes operatius i a l’ús més intensiu de les noves 
tecnologies, agilitzant determinats processos. 

 
S’han incorporat algunes aportacions plantejades per persones sòcies durant el període 
d’observacions i esmenes que s’ha obert entre els mesos d’octubre i novembre. 
 

A favor En contra Blancs 

32 0 0 

 
S’aprova per unanimitat la modificació dels Estatuts de l’ACCO. 
 
 
3. Pla d’acció 2014 
 
Es presenten aquelles elements més destacats que marcaran el Pla d’actuació del proper 
any a partir del document lliurat. 
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 Increment dels recursos de associació (socis/es, activitats culturals, 
merxandising, Coop57) per disposar d’estructura associativa, fer una nova 
web i destinar recursos al fons de reserva. 

 Signatura del nou conveni de gestió de la Casa Orlandai amb el Districte (a 
partir dels treballs de la Plataforma de Gestió Ciutadana). 

 Inversions, més enllà de les inversions que autoritza el Districte, ja que hi ha 
actuacions necessàries que haurem d’assumir des de l’ACCO. 

 Racionalització espais. 

 Creació d’una Comissió artística que permeti estructurar i prioritzar l’acollida 
de projectes. 

 Nous projectes: Espai Gardenyes i Mapa socioecològic. 
 
Es formulen un conjunt de preguntes entorn el Pla d’acció: 
 

 En Xavier Planas pregunta en relació a les actuacions del seguiment del Pla 
d’acció 2013 que no estan destacades en color, que s’aclareix que són 
aquelles que, aconseguides o no, es consideren més rellevants. 

 Na Cristina Junyent pregunta sobre l’estat del nou conveni. S’explica que 
l’Ajuntament de Barcelona acaba d’aprovar el nou marc normatiu de la gestió 
ciutadana, un document que ara haurà d’arribar als Districtes i emmarcar els 
nous convenis que s’elaborin. Es preveu que el nou conveni millori l’actual en 
alguns aspectes, per exemple, en la reinversió de beneficis. 

 Pel que fa al nou merxandising que es produeixi, s’apunta la necessitat que 
sigui ecològic. 

 Què aporta l’augment de persones i entitats sòcies. S’explica que les noves 
altes de persones sòcies suposen un augment de la base social de l’entitat 
(més representativitat i més legitimitat davant el Districte, per exemple), així 
com un increment dels recursos propis, que permeten garantir la sostenibilitat 
del projecte i atorguen major independència econòmica. 

 En Manel Palència explica que algunes associacions fan una política de 
quotes molt baixes en un inici per augmentar molt ràpidament la seva base 
social. 

 

A favor En contra Blancs 

35 0 0 

 
S’aprova per unanimitat el Pla d’acció 2014. 
 
 
4. Pressupost 2014 
 

El Juan M. Cámara presenta el pressupost per a l’any vinent, explicant les principals 
remarques o magnituds en relació als ingressos i les despeses. 
 
Pel que fa als ingressos: 
 

 Manteniment de l’import de la subvenció de l’Ajuntament (darrera prorroga, 
segons conveni). 

 Augment dels ingressos per quotes de socis/es (20%) augmentant les 
persones sòcies i mantenint les quotes, segons objectius del Pla d’acció. 

 Disminució dels ingressos per cessió d’espais seguint objectiu d’esponjament 
del Pla d’acció. 

 Ingrés per subvenció de la Fundació la Caixa (21.800€) per a l’elaboració del 
Mapa socioecològic de Sarrià. 
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Pel que fa a les despeses: 
 

 Manteniment dels sous i els principals subcontractes (IPC molt proper a 0) 

 Dotació de 6.000€ per a despeses de funcionament de l’Associació, segons 
objectius del Pla d’acció. 

 Increment de despeses per a la realització de projectes, principalment: el 
mapa socioecològic i l’Espai Gardenyes. 

 Benefici previst destinat a reserves. 
 
Es preveu un resultat d’explotació similar al d’enguany amb un benefici de 5.941€. 
S’explica que la previsió és poder acabar l’any 2014 amb un fons de reserva de 20.000€. 
Mentre l’any 2011 la subvenció representava el 70% dels ingressos, enguany s’arribarà a 
una proporció del 60-40%. És una molt bona dada, ja que permet una menor 
dependència de l’Ajuntament. 
 
S’obre un torn de preguntes i consideracions sobre: 
 

 Na Mireia Vives pregunta sobre la partida d’ingressos destinada a fotocòpies, 
que s’explica que són els diners que es cobren a les entitats que fan 
fotocòpies i impressions. 

 La subvenció de la Fundació La Caixa. S’obre un debat sobre com ens 
financem i de quines entitats acceptem diners, especialment tenint en compte 
l’aposta que estem fent per Coop57 i les finances ètiques. Es planteja la 
necessitat de treballar aquest tema, singularment a partir del protocol de 
finançament, i en futures assemblees. 

 Pel que fa als professionals independents (autònoms) na Berta Clavera 
apunta que no tenen les mateixes condicions que les persones que es 
contracten laboralment atès, per exemple, que el preu/hora d’un taller és el 
mateix per uns i altres, tot i que no suporten els mateixos costos. S’obre un 
debat, que caldrà seguir treballant, sobre les contractacions de l’ACCO i les 
possibles compensacions a aplicar a les persones autònomes, que reben els 
honoraris en brut. 

 Es demana, de cara a futures assemblees, poder desglossar i detallar més el 
pressupost. S’explica que s’ha millorat en aquest sentit i que cal cercar un 
equilibri, ja que requereix més temps, i atès el volum d’informació de més que 
s’obtindria (cal anar en compte en garantir la privacitat de les persones). 

 Les amortitzacions (Xavi Teis). S’explica que l’amortització correspon a 
l’Ajuntament. 

 En relació als ingressos financers, a pregunta d’en Xavi Teis, s’explica que el 
fons de reserva existent està en un compte a la vista ja que es necessita per 
cobrir la tresoreria els mesos que l’Ajuntament triga a abonar la subvenció 
(enguany, al juny). 

 Es demana optar per proveïdors de l’economia social quan sigui possible. 
 

A favor En contra Blancs 

35 0 0 

 
S’aprova per unanimitat el pressupost de l’ACCO per a l’any 2014. 
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5. Incorporacions i baixes Junta Directiva 
 

N’Oriol Barba agraeix la feina, la dedicació i, especialment, l’aportació humana de les 
persones que han estat a la Junta i que avui deixen el càrrec, que són: 
 

 Rosa Artigas: vocalia de projectes i finançament. 

 Rai Carreras: vocalia de participació. 

 Gerard Segura: vocalia de programació. 

 Mireia Vives: vocalia de tallers. 

 Cristina Junyent: vicepresidència. 
 
Destaca que les persones que deixen la Junta tenen ganes de seguir vinculades al 
projecte, fet que indica una certa maduresa de l’ACCO, ja que la Junta no significa 
l’última etapa d’una persona a l’associació. 
 
Na Rosa Artigas, na Mireia Vives i na Cristina Junyent s’acomiaden, agraeixen les 
vivències i experiències viscudes i encoratgen a les persones assistents a formar part de 
la Junta. 
 
Es presenten les noves persones que s’incorporen a la Junta: 
 

 Anna Aguilar. 

 Inés Tanqueiro. 

 Sandra Tello. 
 

Persona A favor En contra Blancs 

Anna Aguilar 29 0 5 

Inés Tanqueiro 33 0 1 

Sandra Tello 30 0 4 
Votació secreta 

 
S’aprova la incorporació a la Junta de l’Anna Aguilar, la Inés Tanqueiro i la Sandra Tello. 
 
 
6. Entitats allotjades 

 
En Jesús Mestre comparteix algunes dades entorn els usos dels espais de la Casa 
Orlandai. 
Explica que, en hores, un 51,24% de les hores es destina a l’allotjament d’entitats, un 
20,29% a tallers, un 10,7% a cessions d’espais, un 7,43% a altres cessions sense ingrés, 
un 6,19% a activitats i un 4,14% a acollida de projectes culturals. 
Destaca l’interès d’aquestes dades, així com veure l’evolució dels usos des de 2010 fins 
avui. Si es comparen amb els ingressos que suposa cada ús, s’observa que un 66,9% 
dels ingressos provenen dels tallers, un 15,9% de les activitats, un 13,2% de les cessions 
d’espais i un 4% de l’allotjament d’entitats. 
 
S’obre un torn de preguntes i aportacions sobre: 
 

 La importància de les entitats (Montse Martínez). Les entitats constitueixen 
l’ADN de la Casa i són fonamentals. És clara l’aposta per l’allotjament, si bé 
no representa una font important d’ingressos. 

 Ara que es constata que tenim certa saturació a la Casa es considera 
convenient estudiar a fons quines entitats allotgem i la seva implicació en el 
projecte de la Casa. També es considera d’interés complementar l’anàlisi dels 
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usos de la Casa amb les aportacions no monetàries que fan les diferents 
entitats. 

 Es considera que convindria aprofundir en el debat sobre els usos en 
properes assemblees. 

 
Es proposa no renovar el conveni d’allotjament el Centre d’Estudis del Carlisme, per 
impagament reiterat de les quotes; i a la Coral Sagnier, per no encaixar amb la filosofia 
del projecte. 
 

Entitat A favor En contra Blancs 

Centre d’Estudis 
del Carlisme 

31 0 3 

Coral Sagnier 33 0 1 
Votació secreta 

 
S’aprova no renovar l’allotjament a la Coral Sagnier, i al Centre d’Estudis del Carlisme, si 
no fa efectiu el pagament de la quota d’allotjament abans del 31 de gener de 2014. 
 
 
7. Campanya de socis/es 

 
En Gerard Lillo explica la campanya de captació de socis/es que s’ha dut a terme amb 
dos grans objectius: donar a conèixer què és l’ACCO i augmentar la base social de 
l’associació. 
Iniciada coincidint amb el 6è Aniversari, s’han realitzat materials específics: estovalles de 
bar, cartells, xapes, document de presentació, vinils a la Casa. 
Està previst una segona fase pel 2014 orientada a: 
 

 Campanya de captació interna per millorar la comunicació amb les entitats 
allotjades, augmentant la seva participació i presència a l’ACCO. 

 Nova campanya de captació al barri a partir del 7è Aniversari. 
 
S’explica l’evolució del nombre de socis i sòcies de l’ACCO: 155 (2011), 180 (2012) i 231 
(2013). En un any hem augmentat un 28,3% el nombre de persones i entitats sòcies. 
A nivell econòmic, els ingressos per quotes de socis/es han passat de 4.600€ (2011) a 
8.000€ (2013). Es preveu assolir els 10.500€ de quotes l’any 2014. 
 
En Manel Palència apunta que en cas que es facin enquestes per Sarrià per donar a 
conèixer la Casa Orlandai, es pregunti si les persones voldrien ser voluntàries. 
 
 
8. Socis de Coop57 
 
En Xavi Teis explica què és Coop57: una cooperativa de serveis financers ètics i solidaris 
que busca recollir estalvi de la societat civil per canalitzar-lo cap al finançament de 
projectes de l’economia social i solidària que busquin una transformació social en positiu. 
Treballen amb garanties mancomunades donant importància a l'enxarxament i la base 
social, a partir de relacions de proximitat i confiança. 
El projecte neix a Catalunya i actualment té implantació a Madrid, Galícia, Aragó i 
Andalusia. 
El ritme de creixement de la base social del projecte, i del seu capital, és elevat. 
 
L’ACCO ha estat acceptada com a entitat sòcia de Coop57. 
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Si l’ACCO necessita finançament podrà demanar un préstec a Coop57. Una Comissió 
estudiarà si cal un aval mancomunat per demanar el préstec o si la subvenció municipal 
ja és suficient. 
Els avals mancomunats són un compromís personal i individual per respondre com 
avalador per una part d’un préstec concedit a un projecte col·lectiu. A l’entitat se li 
demana que aporti com a garantia el compromís de persones que avalin, cadascuna, una 
part de l’import del préstec. En el cas que l’entitat no pogués retornar el préstec, els 
avaladors respondrien en el seu nom i per la part avalada. 
 
 
 
9. Carnestoltes 
 
Na Inés Tanqueiro explica que ha tornat a engegar la Comissió de Carnestoltes, 
promoguda per l’ACCO, i amb la participació de veïnat i entitats de Sarrià. 
Un any més, es guarnirà la Casa, com es feia quan era Escola, amb la participació de 
l’Esplai Movi de Sarrià i les entitats i veïns i veïnes que s’hi vulguin sumar. Durant el mes 
de febrer hi haurà una sala reservada per poder fer els guarniments. 
Pel que fa al calendari el dia 27 de febrer arribarà el rei Carnestoltes, l’1 de març hi haurà 
la rua i el ball de Carnestoltes i el 5 de març l’enterrament de la sardina. 
 
 
10. Torn de precs i preguntes 
 
S’acorda que na Cristina Junyent i na Rosa Artigas siguin les interventores de l’acta de 
l’Assemblea. 
 
 
 

Barcelona, 2 de desembre de 2013 
 
 
 
 
 
 
 
 
Cristina Junyent      Rosa Artigas 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Enric Capdevila      Gerard Lillo 
President       Secretari 


